
 

 

Temadrøftelse om affaldsordninger 2018 
 

Sted:  Slagelse Bibliotek, Stenstuegade 3, 4200 Slagelse, mødelokale nr. 1 

 

Tid: Tirsdag, den 27. september 2016, kl. 9.00 – 12.30 

 

Deltagere:  EPM udvalget, Flemming Kortsen, Jette Jungsberg, Gurli Møller, Lone Irene Wenzell 

 

Gæster: Henrik Wejdling, AffaldPlus og Ellen Andersen, Vejle Kommune 

 

Afbud: Johnny Persson, Flemming Erichsen 

 

Referat (alle slides fra mødet sendes ud sammen med referatet) 

 

Introduktion og viden 
1. Velkomst v. Slagelse Kommune 

Flemming Kortsen bød velkommen, præsenterede mødedeltagere og program samt formålet 

med temadrøftelsen (udmøntning af affaldsplan, grundlag for oplæg til nye affaldsordninger og 

regulativudarbejdelse). FKO repeterede hvad politikerne allerede har besluttet (affaldsplan, 

KOD anlæg, fraktionsopdeling) og sluttede af med en kort tidsplan for den videre proces hen 

mod igangsætning af nye ordninger i 2018. Oplæg til nye affaldsordninger forelægges EPM 7. 

november 2016. Regulativer og udbud gennemføres i løbet af 2017. Nuværende 

indsamlingsentreprise løber til 30. april 2018.  

 

2. Introduktion v. AffaldPlus 

Kort om mål og fokusfraktioner i affaldsplanen/ressourcestrategien. Det fælles arbejde med 

udrulning af affaldsplanerne i AffaldPlus ejerkommunerne. Hvad har vi gjort og hvor er vi nu? 

Beslutningsprocessen i de øvrige ejerkommuner. 

Henrik Wejdling gennemgik punkterne ovenfor. HEW fremhævede blandt andet at Slagelse 

Kommune ”kun” mangler 5% i at nå målet på de 50% genanvendelse, men at der forventes 

lavere procent i 2016 idet det nu kun er indendørs træ der tæller med i 

genanvendelsesprocenten. De sidste procenter er vanskelige at hente, men det kan ske ved 

husstandsindsamling af fokusfraktionerne (papir, pap, plast, metal, glas, bio). AffaldPlus-

kommunerne forventer at nye affaldsordninger kan igangsættes i 2018 – undtagen Ringsted der 

har en særlig ordning.  

 

3. Siden sidst – interviews med fokusgrupper v. Slagelse Kommune 

Gennemgang af resultater fra de gennemførte 13 interviews med fokusgrupper  

Jette Jungsberg gennemgik resultaterne i hovedpunkter fra interviewene, der alle fremgår af en 

opsamling, der er udsendt til mødedeltagerne og som blev omdelt på mødet. Overordnet set er 

fokusgrupperne tilfredse med de nuværende affaldsordninger med to beholdere. 

 

4. Erfaringer med fleksibel affaldsordning v. Vejle Kommune 

Vejle Kommune har indført nye affaldsordninger pr. 1. april 2016, hvor der er lagt stor vægt på 

fleksibilitet. Fakta, overvejelser og erfaringer fremlægges.  

Ellen Andersen fra Vejle Kommune præsenterede Vejle Kommune i nøgletal, tidligere 

affaldsordning, samt overvejelser, erfaringer og benyttelsesgrad af de fleksible ordninger i den 

nye affaldsordning, der blev sat i drift i april 2016. De fleste husstande valgte den løsning som 

kommunen foreslog til husstanden.  
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5. Bordet rundt om fleksibilitet i ny affaldsordning 

Punktet udgik. 

 

Pause og mulighed for at kigge nærmere på beholdere 

 

Debat og politiske tilkendegivelser 

6. Konkret serviceniveau og fleksibilitet i ny affaldsordning v. Slagelse Kommune 

Antal af beholdere? Tømmefrekvenser? Fortsat ugetømning om sommeren? Skal beholdere 

tømmes fra skel eller standplads? Skal beholderne spules? Hvordan håndteres bioaffaldet? 

Pkt. 1-5 i debatoplæg. 

Gurli Møller gennemgik punkterne og EPM pegede på følgende løsninger: 

Pkt. 1 Valg af beholdere og antal beholdere. 

1.1.  2 stk. 2-kammer beholdere. 

 

Pkt. 2 Service – tømningsfrekvens bio/rest og genbrugsbeholder.  

2.2. Bio/rest: Som i dag. Ugetømning om sommeren. 14-dagstømning resten af året. 

2.5. Genbrugsbeholder: Tømning hver 4. uge 

 

Pkt. 3 Service – standplads/skel 

3.1. Som i dag standplads max 20 meter inde på grunden. 

 

Pkt. 4 Service – vask af beholdere (spuling) 

4.2. Grundejer sørger selv for at renholde beholderne 

 

Pkt. 5 Service – poser til bioaffald 

5.1. Som i dag. Kommunen indkøber poser til bioaffald. Borgerne kan hente efter 

behov. 

 

7. Storskrald/haveaffald v. Slagelse Kommune 

Skal vi tilbyde en storskraldsordning og indsamling af haveaffald som del af 

genbrugspladskonceptet? Pkt. 6 og 7 i debatoplæg 

EPM pegede ikke på en bestemt løsning, men administrationen skal arbejde hen mod at kunne 

tilbyde borgerne en så billig løsning som muligt for afhentning af storskrald og for afhentning af 

større haveaffald. 

 

8. Sommerhuse v. Slagelse Kommune 

Skal sommerhusområderne have samme løsning som øvrige en-familie husstande? Eller skal vi 

lave særlige løsninger? Pkt. 8 i debatoplæg 

EPM pegede på løsning 8.1. Samme løsning som i dag, hvor sommerhuse tilbydes tilsvarende 

ordning som normalhusstande, men med sæsontømning i 7 måneder gældende fra april til 

oktober – og med mulighed for at vælge helårstømning. 

 

9. Samlede større bebyggelser v. Slagelse Kommune 

Skal vi have en særlig indsats overfor etageboliger? Initiativer til at fremme sortering? 

Finansiering af nedgravede affaldsløsninger? Pkt. 9 i debatoplæg. 

EPM pegede ikke på en bestemt løsning, men tilkendegav at kommunen ikke skal eje de 

nedgravede affaldsløsninger på private arealer. Gebyrmæssigt skal der findes en balance 

mellem dækning af udgift til beholdermateriel og materialeudgift til nedgravede løsninger. 

 

10. Opsamling v. Slagelse Kommune 

Det videre arbejde og tidsplan Se Pkt. 1 


